
         -PROJEKT- 
Protokół Nr XXX /2009 

z Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 
w dniu 30 stycznia 2009 r. w siedzibie Urzędu Miasta – Gminy Stryków. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
radni Rady Miejskiej w Strykowie wg załączonej listy obecności 
przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg załączonej listy obecności 
sołtysi wg załączonej listy obecności 
osoby zaproszone wg listy obecności  
 W sesji brał udział, jako gość zaproszony wójt Gminy Zgierz pan Zdzisław Rembisz. 
 
 Ad. 1. Otwarcie obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
 Otwarcia sesji o godz. 10.05 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie 
Paweł Kasica i po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji. 
 Po otwarciu XXX sesji Rady Miejskiej w Strykowie Burmistrz M-G Stryków Pan 
Andrzej Jankowski złożył gratulacje, wręczył dyplomy i nagrody książkowe uczennicom 
szkół średnich – mieszkankom gminy Stryków Paniom: Aleksandrze Miller , Paulinie Polit , 
Annie Piechuckiej i Annie Ogłaska , które otrzymały stypendium Prezesa Rady Ministrów. 
 
 Ad. 2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z 
wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Strykowie. 
 
 Przewodniczący powierzył obowiązki sekretarza obrad wiceprzewodniczącemu RM w 
Strykowie Grzegorzowi Kozłowskiemu. 
 
 Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
1. Otwarcie obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie   
     prawomocności obrad.  
2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady  
    Miejskiej w Strykowie. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Zatwierdzenie protokółu z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się  
    w dniu 29 grudnia 2008 r.  
6. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady  
    Miejskiej w Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta – Gminy  
    Stryków. 
 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wystąpienia o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości ,,Wrzask”; 
b) wystąpienia o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości ,, Sosnowiec-Pieńki”; 
c) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Brzedza” 
d) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Sosnowiec Dolny” i   
     ,,Sosnowiec Górny”; 
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e)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Warszewice-Małe”;  
f)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Witanówek ”; 
g) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Młynek” i ,,Dobra-        
     Poduchowna”;  
h) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Nowa-Zelgoszcz” i ,, Stara- 
     Zelgoszcz ”; 
 i)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Kazimierzów ” i 
      ,, Warszewice-Polesie ”; 
 j) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Sujki ”; 
k) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,, Nowy-Gozdów ” i 
  ,, Stary-Gozdów ”; 
l)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Romanów ”; 
ł)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,, Kalinów-Kolonia ” , 
      ,, Nowy-Kalinów ”i  ,, Stary-Kalinów ” ; 
m) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Tymianka-Mała ”; 
n)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Woliska”; 
o)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Niesułkowskie-Działki”; 
p) zmian budżetu Miasta –Gminy Stryków na rok 2009 oraz zmiany Wieloletniego  
     Programu  Inwestycyjnego na lata 2009-2011; 
r) przystąpienia Gminy Stryków do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania    
    ,,POLCENTRUM”   jako członek zwyczajny ; 
s) przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej  
    samodzielnego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność gminy ; 
t) ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach  
     organizacyjnych Gminy Stryków oraz wyrażenia zgody na ustalenie wartości jednego   
     punktu w złotych dla pracowników gminnych jednostek organizacyjnych; 
u) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym organów wykonawczych  
     jednostek pomocniczych Gminy Stryków; 
w) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych, wiceprzewodniczących  
     Rady Miejskiej w Strykowie i przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w  Strykowie  
z)  ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety dla przewodniczącego Rady  Miejskiej w  
     Strykowie ; 
 9.  Przyjęcie planów pracy: 
 a) Komisji Rady Miejskiej w Strykowie na I półrocze 2009 r.; 
 b) Rady Miejskiej w Strykowie na rok 2009. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i sprawy różne. 
12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
13. Zamknięcie obrad. 
 
Nie zgłoszono uwag i propozycji do zmiany w porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w 
Strykowie. 
 
         Głosowanie nad porządkiem obrad: 15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych 
                       0 głosów wstrzymujących się 
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 Ad. 4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący RM w Strykowie wnioskował o powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
na XXX sesji R M w Strykowie. 
 
Do Komisji uchwał i Wniosków radny Witold Śliwkiewicz zgłosił następujących radnych : 
Radnego Karola Lenarta – wyraził zgodę  
Radnego Wojciecha Cichosza – nie wyraził zgody 
Radnego Mirosława Kucharskiego – wyraził zgodę 
Radny Jarosława Filipińskiego – wyraził zgodę  
Głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w składzie: 
Radny Lenart, radny Mirosław Kucharski, radny Jarosław Filipiński  
        13 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
        2  głosy  wstrzymujące się  
 

 Ad. 5.  Zatwierdzenie protokółu z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, 
która odbyła się w dniu 29 grudnia 2008 r.  

 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że nie ma wpisów do protokółu, zapytał 
czy są uwagi do protokółu. 
Uwag nie zgłoszono. 

 
głosowanie nad zatwierdzeniem protokółu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Strykowie: 
                     15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
           0 głosów wstrzymujących się  
Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Strykowie został zatwierdzony. 
 
 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że w okresie od ostatniej sesji 
uczestniczył w posiedzeniach merytorycznych komisji Rady oraz bieżących pracach Rady 
Miejskiej w Strykowie mi. in. przygotowanie sesji. Przewodniczący RM poinformował, że  są 
odpowiedzi na wnioski z poprzedniego posiedzenia Rady , oraz opracowanie pomiaru hałasu  
przy  autostradzie A 2 .Z dokumentami tymi można zapoznać się w biurze RM. 
 
Przewodniczący RM udzielił głosu wiceprzewodniczącemu RM Grzegorzowi Kozłowskiemu, 
który w imieniu kapitana drużyny IV-ligowej ,,Zjednoczonych ” Stryków zdobyty puchar ( 
drugi raz z rzędu) Starosty Zgierskiego w X Halowym Turnieju w Mistrzostwach Powiatu 
Zgierskiego zadedykował mieszkańcom miasta i gminy. Pan Kozłowski powiedział, że 
pieniądze przeznaczane na sport w naszej gminie są prawidłowo wydatkowane, dumą jest, że 
nasza młodzież zdobyła tytuł Mistrza Piłki Halowej mimo tego, ze nie mamy na swoim 
terenie hali z prawdziwego zdarzenia.  
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W następnej kolejności przewodniczący stałych komisji RM złożyli informację z przebiegu 
posiedzeń Komisji w okresie między sesjami. 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego RM 
radny Grzegorz Kozłowski poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym 
ustaliła plan pracy na I półrocze 2009 r. oraz wydała opinie do projektów uchwał na dzisiejszą 
sesję. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Grzegorz Kuna poinformował, że Komisja 
odbyła jedno posiedzenie, na którym zapoznała się z realizacją wniosków wypracowanych w 
drugim półroczu 2008 r. , ustaliła plan pracy na I półrocze 2009 r. oraz złożyła propozycje do 
planu pracy rady na rok 2009. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego RM 
radny Czesław Polit poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym 
zajmowała się programem usuwania azbestu w naszej gminie, wysłuchała informacji o 
realizacji wniosków z II półrocza 2008 r. oraz dyskutowała nad problemem powstania kopalni 
odkrywkowej w gminie Zgierz. 
 Przewodniczący Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 
Miejskiej Andrzej Pożarlik poinformował, że Komisja spotkała się jeden raz i zajmowała 
się oceną ładu i porządku publicznego na terenie gminy Stryków. Posiedzenie Komisji odbyło 
się z udziałem Komendanta Komisariatu Policji w Strykowie oraz naczelnika Sekcji Ruchu 
Drogowego KPP w Zgierzu. Przewodniczący Komisji przybliżył krótko charakterystykę 
przestępczości występującej na ternie naszej Gminy i zdarzeń drogowych. Komisja mi. in. 
wypracowała wniosek w sprawie uruchomienia foto radaru w godzinach nocnych, kiedy na 
skrzyżowaniu funkcjonuje tylko światło pulsacyjne.  
Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw 
Obywatelskich Rady Miejskiej radny Józef Migdałek poinformował, że Komisja odbyła 
jedno posiedzenie, na którym zapoznała się :  

• z informacją Sekretarza M-G Stryków dotyczącą załatwiania spraw obywatelskich w 
urzędzie ; 

• z informacją dot. zagospodarowania czasu dzieci i młodzieży w okresie ferii 
zimowych; 

• komisja opiniowała projekty uchwał na bieżącą sesję  
• przewodniczący Komisji poinformował, że brał udział w dwóch posiedzeniach 

komisji ds. podziału środków na realizacje zadań z zakresu upowszechniania kultury i 
sportu; 

 
Następnie głos zabrał pan Zdzisław Rembisz wójt Gminy Zgierz, który mówił o 
wykorzystaniu złoża Rogoźno, temat jego wykorzystania do 2006 roku był w uśpieniu, 
później zaczęły się odwierty, które wykazały istnienie złóż węgla brunatnego, solanek, wód 
ciepłych i zimnych, dokumentów na potwierdzenie istnienia złóż nie było udostępnionych dla 
samorządu, w 2006r. przy samorządzie powstała firma Ekoplus, dzięki, której dowiedziano 
się, jakie bogactwa są w Rogoźnie, opracowana została koncepcja „Projekt Rogoźno”, jest on 
umieszczony na stronie internetowej Gminy Zgierz, w czerwcu 2006 roku odbyła się 
konferencja zakończona podpisaniem listu intencyjnego i umowy o współpracy mówiącej jak 
te zasoby wykorzystać.  
Pan Wójt podkreślił, że Gmina Zgierz i samorząd działali w kierunku zrównoważonego 
rozwoju, bez oddziaływania na środowisko, poza tym Studiom Gminy Zgierz nie przewiduje 
ingerencji w środowisko, ani żadnej kopalni odkrywkowej, zgierski samorząd cały czas 
podkreślał swoje działania kierunku wykorzystania leczniczych walorów tych złóż, chodzi o 
geotermię, wody słone, ciepłe i zimne. Węgiel brunatny zajmuje powierzchnię 16 km2, wysad  
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solny stanowi 11 % ogólnych zasobów soli, brak jest opracowań dotyczących wykorzystania 
tego wysadu solnego, a jest to bogactwo całego regionu, województwa – mówił Wójt 
Rembisz.  
Dalej w swojej wypowiedzi powiedział, że od 2006 roku zaczęto zastanawiać się, jak te 
bogactwa wykorzystać, założono Park Technologiczno-Przemysłowy, który obecnie jest 
niestety w stanie „uśpienia”, polityka nastawiona jest na to, aby nie było kopalni. 
Złożem Rogoźno zainteresowała się Kopalnia Adamów, która we wrześniu 2008r. przybyła z 
delegacją, prosiła o różne dokumenty, Kopalnia idzie w kierunku wniosku o koncesje na 
rozpoznanie złoża, kto otrzyma taka koncesje ma przyrzeczenie na eksploatacje, decyzja na 
należy do Ministra Środowiska.  
Wójt poinformował, że powstanie kopalni można zablokować planowaniem przestrzennym, 
ale może nastąpić zmiana ustawy, gdzie znajdzie się zapis o złożach państwowych, wtedy 
samorząd nie będzie miał prawa veta, sytuacja staje się dwuznaczna.  
Kopalnia zajmie powierzchnię 16 km 2, z całą infrastrukturą ok. 30 km2, poza tym Kopalnia 
Adamów planuje budowę elektrociepłowni – będą to dwa bloki o pow. 70 km2, razem będzie 
to ponad 100 km2, czyli połowa Gminy Zgierz, negatywna strona to także wysiedlenie 3500 
osób, olbrzymi kapitał ludzki, domy, zagrody, gospodarstwa, ale pozostała część gminy także 
nie będzie miała racji bytu mówił Wójt Rembisz. Poinformował także, że mieszkańcy Gminy 
zebrali podpisy pod pismem, że nie chcą kopalni, wysłali pismo do sąsiednich samorządów, 
Ministra Środowiska.  
Wójt przedstawił także ogólne pomysły na wykorzystanie solanek: wody geotermalne – zasób 
cieplny wysadu solnego, który posiada 5 razy większą energię niż zapotrzebowanie 
województwa łódzkiego na energię.  
Sąsiednie gminy także są zaniepokojone powstaniem kopalni, nie będzie tam wpływów do 
dochodu, będą tylko skutki negatywne: brak wody, zanieczyszczenie środowiska, spadek cen 
nieruchomości, negatywne oddziaływanie na środowisko, kopalnia ta dotyczy także 
bezpośrednio Gminy Stryków.  
 
Radny Andrzej Pożarlik zapytał o stanowisko Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi w 
omawianym temacie.  
 
Wójt Rembisz powiedział, że nie było mowy o kopalni, Urząd Marszałkowski i Biuro 
Planowania przestrzennego są za stanowiskiem uruchomienia uzdrowiska. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz zapytał czy Gmina Zgierz szukała poparcia w Izbie Rolniczej 
oraz jakie jest stanowisko Wojewody Łódzkiego.  
Wójt Rembisz powiedział, że nie uaktywniali Izb Rolniczych, ale Pan Kuzański włącza się 
aktywnie w te sprawę, będzie oficjalne pismo wystosowane. Pani Wojewoda jest za ty, aby 
nie było kopalni, tylko geotermia, uzdrowisko, w akcje przeciw kopalni włączyli się 
posłowie: p. Matuszewski, p. Zdanowska, p. Hanajczyk, p. Dunin, senator Błaszczyk. 
 
Radny Czesław Polit złożył wniosek do Komisji Uchwał i Wniosków: Upoważnić 
Burmistrza do przygotowania projektu uchwały wyrażającego negatywna opinię, co do 
powstania kopalni odkrywkowej węgla brunatnego w Gminie Zgierz.  
 
Następnie głos zabrał Burmistrz Andrzej Jankowski powiedział, że w planach 
zagospodarowania i Studium nie przewiduje się przemysłu uciążliwego na całym terenie 
Gminy Stryków, żaden podmiot nie otrzyma zezwolenia, którego działalność ma negatywny 
wpływ na środowisko, tereny północne naszej gminy to tereny rolnicze, jeżeli uda się  
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utworzyć strefę uzdrowiskową w Gminie Zgierz to te tereny będą wykorzystywane także w 
tym celu. Mieszkańcy Gminy Zgierz zwracają się o pomoc w zablokowaniu inwestycji pod 
nazwą kopalnia węgla brunatnego, uchwała winna być podjęta na następnej sesji – mówił 
Burmistrz.  
 
Wójt Rembisz potwierdził, że we wszystkich sąsiednich gminach odbyły się spotkania i 
stanowisko jest jednoznaczne. 
 
Pan Bogdan Walczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Wschód zapytał, czy Wójt 
rozważał możliwość przeprowadzenia referendum w tej sprawie, może trzeba było by zapytać 
mieszkańców, czemu wcześniej nie uruchomione zostały inne inicjatywy, np. protesty.  
 
Wójt Rembisz odpowiedział, że gdyby wcześniej wiedział o planach na pewno od razu by 
protestował, do czasu złożenia wniosku o koncesję nie ma mowy o żadnych ruchach, jeśli 
chodzi o referendum, to już było w Gminie Zgierz całkiem niedawno, sprawa jest tak 
oczywista i znane stanowisko mieszkańców, że referendum jest strata czasu.  
 
Przewodniczący Rady podziękował Wójtowi za przybycie i przekazane informacje.  
  
 
Ad. 7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta  
                      – Gminy Stryków. 
 
Burmistrz Andrzej Jankowski poinformował o następujących sprawach: 

• Budowa odcinka autostrady A-1 Stryków-Toruń, z którym związany jest zjazd w M. 
Wola Błędowa, aby na etapie nie będzie budowany, tylko w przyszłości, po rozmowie 
z Ministrem Grabarczykiem będzie rozważana możliwość, aby powstał sam zjazd, w 
momencie pojawienia się inwestora może zostać wybudowana droga łącząca drogę 
krajową Nr 14, ta możliwość będzie zadowalająca dla naszej gminy, 

• Tereny zarezerwowane pod TGV – jest opracowywana koncepcja, gdzie przebieg nie 
będzie dotyczył korytarzy A-2, będzie gotowa pod koniec maja br., będzie informacja 
z Ministerstwa o nowym przebiegu, który nie będzie dotyczył Gminy Stryków, teren 
będzie „uwolniony”, dalej rada podejmie decyzję, co zrobimy z tymi terenami, 

• Spotkanie w sprawie przygotowywanej ustawy metropolitalnej, z pierwszej wersji tej 
ustawy wynikało, że ma powstać kilak metropolii, obecna wersja jest taka, że mają 
powstać dwie z mocy ustawy: warszawska i śląska, pozostałe mogą powstać z 
inicjatywy danych samorządów, Burmistrz powiedział, że nie widzi interesu dla 
Gminy Stryków, aby przystąpić do metropolii, decydujący głos będą miały miasta o 
większej liczbie mieszkańców, dziś można prowadzić wspólne inwestycje bez 
metropolii, zwolennikiem powstania metropolii jest senator Kwiatkowski, duże miasta 
maja w tym interes, ale małe nie, zapisy projektu tej ustawy nie spełniają naszych 
oczekiwań, 

• Magazyny na naszym terenie nie są zamykane, powstają nowe, trzeba myśleć o 
komunikacji na tym terenie, 

• Realizacja inwestycji zapisanych w budżecie – uruchamianie przetargów, w tym 
inwestycji drogowych, czekamy na podpis Ministra Schetyny na rozporządzeniu, aby 
ogłosić przetarg na Osiedle Wolność, gdzie otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 
1.200 tys. zł, pierwszy etap powinien być zakończony i rozliczony do końca listopada,  
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2009 r., jeśli się powiedzie to drugi etap będzie w kolejnych latach, także będzie myśleć 
starać o dofinansowanie, 
• Będzie przygotowany projekt uchwały w sprawie zapisów w planie dot. obwodnicy 

północnej w granicach miasta, tj. ul. Ozorkowskiej, będzie zmiana na wyższą 
kategorię, odbyło się spotkanie z Wojewódzkim Zarządem Dróg.  

       
 
  Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) wystąpienia o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości ,,Wrzask”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 
Radny Wojciech Cichosz pytał: czy w takim razie zniknie nazwa miejscowości Bronin z 
dwuczłonowej nazwy Wrzask – Bronin? 
Sekretarz M-G Stryków Pani Anna Sasin udzieliła odpowiedzi i poinformowała, że  nazwa 
miejscowości Bronin funkcjonuje już jako odrębna miejscowość, natomiast Wrzask w 
nazewnictwie publikowanym  figuruje jako część wsi Gozdów. Tą uchwała chcemy 
uporządkować nazewnictwa wsi w taki sposób jak funkcjonują u nas w rzeczywistości. 
Na sali obrad brak radnego Polita. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
b) wystąpienia o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości ,, Sosnowiec-Pieńki”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  
 

c) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Brzedza”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 13 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              1 głos wstrzymujący się  
 

Na salę obrad przybył radny Polit. 
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d) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Sosnowiec Dolny” i   
     ,,Sosnowiec Górny”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
e)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Warszewice-Małe”;  
  
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  
 

 
f)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Witanówek ”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
g) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Młynek” i ,,Dobra-     
Poduchowna”;  
  
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              1 głos  wstrzymujący się  

      
h) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Nowa-Zelgoszcz” i ,, Stara- 
     Zelgoszcz ”; 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 
merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              1 głos  wstrzymujący się  

     9 

 



 
 i)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Kazimierzów ” i 
      ,, Warszewice-Polesie ”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
 j) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Sujki ”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 12 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              3 głosy wstrzymujące się  

 
 
k) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,, Nowy-Gozdów ” i 
  ,, Stary-Gozdów ”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
l)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Romanów ”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              1 głos wstrzymujący się      

 
ł)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,, Kalinów-Kolonia ” , 
      ,, Nowy-Kalinów ”i  ,, Stary-Kalinów ” ; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 13 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              2 głosy wstrzymujące się 
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m) wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Tymianka-Mała ”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
n)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Woliska”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      1 głos  przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
o)  wystąpienia o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości ,,Niesułkowskie-Działki”; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 14 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              1 głos wstrzymujący się  

 
p) zmian budżetu Miasta –Gminy Stryków na rok 2009 oraz zmiany Wieloletniego  
     Programu Inwestycyjnego na lata 2009-2011; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
r) przystąpienia Gminy Stryków do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania    
    ,,POLCENTRUM” jako członek zwyczajny ; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 
Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski zgłosił autopoprawkę do projektu 
uchwały. Autopoprawkę w imieniu burmistrza przedstawiła Pani Aneta Królikowska pdinsp. 
ds. informacji aktywizacji osób bezrobotnych w U M-G Stryków: 
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• w podstawie prawnej uchwały dodać zapis: dziennik ustaw z 2007 roku nr 64, poz.427 

, art.15 ust.2 pkt 1 ustawy z dnia 7 marca 2007 roku o wspieraniu rozwoju obszarów 
wiejskich z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich  

• dodać § o brzmieniu:,, Traci moc uchwała Nr XIV/92/2007 Rady Miejskiej w 
Strykowie z dnia 28 października 2007 r. w sprawie przystąpienia Gminy Stryków do 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa działania ,, POLCENTRUM ” jako członek 
wspierający ” . 

   Głosowanie nad autopoprawką do uchwały: 13 głosów za  
                                          0 głosów przeciwnych  
                                          2 głosy wstrzymujące się  
 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
s) przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej  
    samodzielnego lokalu mieszkalnego stanowiącego własność gminy ; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. Komisja zaopiniowała udzielenie bonifikaty przy sprzedaży lokalu w wysokości 
60% wartości zgodnej z wyceną i propozycją burmistrza. 
 

   Głosowanie nad projektem uchwały: 15 głosów za 
                                      0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  

 
 
t) ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach  
     organizacyjnych Gminy Stryków oraz wyrażenia zgody na ustalenie wartości jednego   
     punktu w złotych dla pracowników gminnych jednostek organizacyjnych; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 
Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski zgłosił autopoprawkę do projektu 
uchwały polegającą na zmianie tytułu uchwały. Autopoprawkę w imieniu burmistrza 
przedstawiła Pani Anna Sasin Sekretarz M-G Stryków. Tytuł uchwały o brzmieniu: 
,, ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych 
dla pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 
prowadzonych przez Gminę Stryków ”. 

  Głosowanie nad autopoprawką do uchwały: 15 głosów za  
                               0 głosów przeciwnych  
                               0 głosów wstrzymujących się  
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Radny Grzegorz Kuna pytał : 
• dlaczego najniższe wynagrodzenie zostało przyjęte, jako kwota 700 zł a nie 824 zł? 
• co z innymi jednostkami podległymi, dla których my również podejmujemy takie 

uchwały, czy tam nie będzie zwyżki wynagrodzeń, czy nie ma takiej potrzeby? 
Sekretarz M-G Stryków Pani Anna Sasin wyjaśniła: ten projekt uchwały dotyczy 
pracowników szkół naszych.Wynagrodzenie ustala pracodawca. Nauczyciele założyli w 
swoich planach finansowych 10% wzrost wynagrodzeń i ta podwyżka wynagrodzenia jest w 
tym celu, żeby mógł być dokonany ten wzrost wynagrodzenia, bo ustalone do tej pory 
wynagrodzenie uniemożliwiłoby ten 10 % wzrost. 
Radny Grzegorz Kuna: powiedziała Pani, że nauczyciele założyli 10% podwyżkę , a my 
rozmawiamy o podwyżce nie nauczycielskiej , a po drugie najniższe ustalone wynagrodzenie 
to 824 zł  i moje  pytanie jest takie czy my mamy możliwość ustalenie niższej kwoty ? 
Sekretarz M-G Stryków Pani Anna Sasin: z czego wynika najniższe wynagrodzenie 824 zł 
? Na wynagrodzenie pracowników nie będących nauczycielami składa się kila pozycji m.in. 
zasadnicze wynagrodzenie, również inne dodatki jak również ilość punktów ustalone w 
rozporządzeniu Rady Ministrów .Odnośnie innych jednostek organizacyjnych – to 
pracodawcy ustalają wynagrodzenie. 
 

   Głosowanie na projektem uchwały: 15 głosów za  
                               0 głosów przeciwnych  
                               0 głosów wstrzymujących się  

 
 u) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stryków; 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. 

   Głosowanie na projektem uchwały: 15 głosów za  
                               0 głosów przeciwnych  
                               0 głosów wstrzymujących się  
 

Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski powiedział, że biorąc pod uwagę prace 
sołtysów i przewodniczących rad , rozważamy możliwość zwrotu części kosztów abonamentu 
telefonicznego. Jeżeli powiodą się te nasze założenia i będą zgodne z prawem to sołtysi 
również otrzymaliby państwo zwrot kosztów, pełny lub częściowy tego abonamentu. 
 
w) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych, wiceprzewodniczących  
     Rady Miejskiej w Strykowie i przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w   
     Strykowie  
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym ze Statutem. 
Radny Witold Śliwkiewicz 
W uchwale budżetowej zakładaliśmy 12 % zwyżki diet. W związku z tym wyjdzie to około 
120.000 zł. Panie przewodniczący, czy zarezerwował pan pieniądze na komisje doraźne lub 
rzeczoznawców, jeśli zajdzie taka potrzeba, bo to jest jeszcze 11 miesięcy.  
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Przy tym wskaźniku, co nam proponuje tutaj uchwała jest to wzrost 32 % za jedno 
posiedzenie. Myślę, że jest to trochę za wysoko. Głosowałem w komisjach przeciwnie. Jeżeli 
byśmy wzięli ten wskaźnik 12 % to zaoszczędzilibyśmy kilka złotych. Panie przewodniczący 
czy nie rozważyć – niech się wypowie pani skarbnik, – bo są tak zwane rady sołeckie 
osiedlowe i ci ludzie też się gromadzą i rozmawiają o roli gminy, wsi i osiedla, chociażby im 
dać symbolicznie 10 złotych za jedno posiedzenie z tych oszczędności. Proszę o rozważenie 
takiej sprawy i myślę, że w dobie kryzysu trzeba szukać pieniędzy wszędzie. W związku z 
tym prosiłbym radnych o zastanowienie się, bo pan burmistrz jeszcze będzie się do nas 
zwracał i my do pana burmistrza o szukanie pieniędzy. Kryzys gospodarczy 17 miliardów 
złotych dotknie i nas. Nie wiem czy ta podwyżka powinna być taka wysoka. Można by 
poczekać z ta podwyżką do następnych wyborów, te kary, które tutaj są w tej uchwale, 33 % 
są krzywdzące dla radnych, ponieważ rozumiem, radny nie będzie trzeba mu nie wypłacić, ale 
radny funkcjonuje, samochodami jeździ na zebrania, telefonami się obsługuje. 
Przewodniczący RM w Strykowie Paweł Kasica  
To, co dla rad sołeckich niech się wypowie pan burmistrz. W ubiegłym roku 2008 z pieniędzy 
przeznaczonych na biuro rady miejskiej, na wypłacenie diet zamknęło się kwota ok. 109.000 
zł. Przy absencji - akurat tak się stało –Pana, dość duże oszczędności powstały z tego tytułu. 
Do tego doszły nieobecności innych radnych na sesjach i komisjach – ok. 5600 zł co dało w 
sumie ok. 115.000 zł .Przy uchwaleniu diet ryczałtowych i 100% obecności będzie to kwota 
ok. 125.460 zł – jest to podwyżka na całą kadencję o 9 %. A 33 % potrącenia – to w statucie 
mówi się o tym , że radny powinien uczestniczyć w sesji i dwóch posiedzeniach komisji gdzie 
jest członkiem. Jeśli nie będzie obecny na jednym posiedzeniu to zostanie mu dieta potrącona 
– podobna zasada obowiązywała do tej pory. Tylko, jeśli odbędą się trzy posiedzenia tej 
samej komisji w miesiącu – to dieta i tak będzie jedna. Jeśli mamy budżet przyjęty przez rade 
na koniec grudnia w wysokości 155.000 zł , gdzie zostaje nam ok. 29.000 zł na telefony, 
wyjazdy służbowe, szkolenia to ta kwota wystarczy na wszystkie inne tematy zawarte w 
obsłudze rady miejskiej. Na koniec roku możemy się odnieść ile było faktycznie podwyżki i 
jak część środków została wykorzystana. Według tego projektu uchwały, każdy radny jest 
traktowany jednakowo bez względu na ilość posiedzeń. Każdy radny został wybrany w 
wyborach demokratycznych i ma takie same obowiązki w swoim okręgu wyborczym jak inni. 

   Głosowanie na projektem uchwały: 11 głosów za  
                               4 głosy przeciwne  
                               0 głosów wstrzymujących się  

 
z)  ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety dla przewodniczącego Rady  Miejskiej 
w Strykowie ; 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym ze Statutem. 
 

   Głosowanie na projektem uchwały: 14 głosów za  
                               1 głos przeciwny  
                                0 głosów wstrzymujących się  
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 Ad.  9.  Przyjęcie planów pracy: 
 
 a) Komisji Rady Miejskiej w Strykowie na I półrocze 2009 r.; 
 
Przewodniczący poinformował, że planie pracy Komisji Rewizyjnej w miesiącu kwietniu  jest 
błąd – nie rok 2006 tylko 2008. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Głosowanie nad przyjęciem planów pracy Komisji RM na I półrocze 2009 r.:  

        15 głosów za  
                               0 głosów przeciwnych  
                               0 głosów wstrzymujących się  

 
 b) Rady Miejskiej w Strykowie na rok 2009. 
 
Przewodniczący nadmienił, że są to m.in. propozycje do planu pracy rady na rok 2009 
zgłoszone przez poszczególne Komisje rady. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Głosowanie nad przyjęciem planu pracy RM na 2009 r.:  

        15 głosów za  
                               0 głosów przeciwnych  
                               0 głosów wstrzymujących się  

 
 Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Karol Lenart 
Z uwagi, że następuje powolna wymiana wodomierzy, chciałbym rozstrzygnąć spór i zadaję 
pytanie : czyją własnością są wodomierze wymieniane przez Zakład Gospodarki Komunalnej 
, ale zakupione przez właścicieli , którzy je zakupili .Nie zakupiła ich gospodarka komunalna 
i mieszkaniowa. Wiele osób w tych dniach, kiedy zaczęła następować wymiana po prostu do 
mnie dzwonili, bo oni zabierają wodomierz, który ja zakupiłem a zakładają inny. 
 
Pan Grzegorz Kozłowski odpowiedział: 
Na to pytanie będzie kompleksowa odpowiedź na piśmie do pana Filipińskiego. Wodociągi 
były budowane przez gminę i partycypacja była tylko mieszkańców. Większość wodomierzy 
była montowana przez gminę W związku z tym jest to własność gminy. Wiele osób jest 
takich, które same montowały. Od 2001 roku weszła nowa ustawa o zaopatrzeniu w wodę, 
cały czas modyfikowana jest i jest dużo interpretacji w tych tematach. Nie mniej na dzień 
dzisiejszy Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, nie tyle wymienia wodomierze, 
co kontroluje legalizacje wodomierzy i jeżeli wodomierz na danej wiosce nie ma legalizacji to 
go wymienia. I tu jest pewien problem – sprawa przejściowa. Nie było taryfy abonamentowej, 
obecnie taryfa abonamentowa weszła. Gmina nie podwyższała ceny wody przez wiele, wiele 
lat, kiedy w tym czasie weszła taryfa abonamentowa wiele osób robiąc inwestycje założyło 
wodomierze, i w zakładzie GK jest dużo przypadków – taka odpowiedź dostanie Pan 
Filipiński, gdzie osoby przekazują całe przyłącze zakładowi gospodarki komunalnej, to się 
wiąże z tym, że nie muszą wtedy o nic dbać, bo jest w ustawie fakultatywnie, że mogą 
przekazać lub nie. W momencie, kiedy nie przekazują my jesteśmy zarządcą tego przyłącza 
wykonujemy wszelkie naprawy w ramach opłaty za wodę. W momencie, kiedy przekażą, 
zmienia się kwestia tego przyłącza, ponieważ cała własność jest wtedy gminy. 
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 Jako zakład gospodarki komunalnej jesteśmy w trudnej sytuacji ponieważ od początku , 
kiedy nie było taryfy abonamentowej te wodomierze w większości nie były legalizowane , 
one były wtedy legalizowane , kiedy mieszkaniec zarzucił zarządcy czyli gospodarce 
komunalnej , że wodomierz zawyża zużycie wody, wtedy zakład wymieniał i dawał do 
legalizacji. Po wprowadzeniu taryfy abonamentowej robimy to cyklicznie, kontrola przyłączy 
wodomierzowych w sensie legalizacji wodomierzy i nie tylko – polega też na tym czy 
wodomierz działa, czy nie ma poboru poza wodomierzem. 
Radny Karol Lenart 
Z uwagi na to, że zawsze mówiłem o złej jakości wody, burmistrzowi na zebraniach wiejskich 
mówiono, że jest zła woda. Przyniósł mi ktoś filtr do wody, ta rzecz wymieniana jest raz na 
pięć miesięcy w jednym domu. Radny zaprezentował wszystkim jak wygląda przekazany filtr 
i przekazał go radnemu Kozłowskiemu z uwagi na nieobecność na sesji w tym punkcie 
Dyrektora zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
Pan Grzegorz Kozłowski 
Powiedział, że każdy filtr będzie tak wyglądał jak ten, który tu jest – nawet na wodzie, super 
wodzie, ponieważ każda woda ma szczątkowo żelazo. Mało tego, woda Jana, która piją 
niektórzy zdrowotnie – to proszę ją przefiltrować – będzie jeszcze gorzej filtr wyglądał.  
Woda nieuzdatniana w Niesułkowie jest dopuszczona warunkowo, ponieważ żelazo w wodzie 
to 0, 3 i taka dopuszczalność żelaza w wodzie była przez 30 lat. Teraz zmieniły się przepisy i 
norma dopuszczalna żelaza jest 0, 2, czyli jest przekroczenie żelaza w waszym wodociągu, 
przekroczenie niepowodujące uszczerbku na zdrowiu. Dobrze pan wie, że w tym roku będzie 
robiona jedna ze stacji uzdatniania wody w Niesułkowie Kolonii i nawet wtedy filtr do wody 
– do tego zdjęcia – będzie podobnie wyglądał. 
Radny Jarosław Filipiński 
Zwrócił się do burmistrza i powiedział, że najwyższy czas, aby nie czekać na odpowiedź, 
która ma przyjść, tylko w związku z tym, że burmistrz nadzoruje zakład gospodarki 
komunalnej, opracować wzór przekazania wodomierza, unormować i wyjaśnić jakie mamy 
prawa po wprowadzeniu opłaty abonamentowej. Trzeba społeczeństwu powiedzieć, że skoro 
jest wprowadzona opłata abonamentowa, jest legalizacja po stronie zakładu komunalnego. 
Przeciąć to wszystko. Nikt nie będzie grzebał w archiwach, jest błąd ewidentny przy zawarciu 
umów. Według radnego jest to najrozsądniejsze wyjście z sytuacji. 
Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski odpowiedział, że w taki sposób będzie 
to robione. 
Radny Witold Śliwkiewicz mówił o tym, że: 

• dochodzą go słuchy, że Łódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego ma przejść pod Urząd 
Marszałkowski.Czy to prawda? 

• co słychać z zakładem w Głownie – chodzi o szpital? 
• czy została uchylona uchwała Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 21 marca 2002 roku 

– może nie ten dzień w sprawie przystąpienia do utworzenia publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej? 

Przewodniczący RM poinformował, że odpowiedzi na interpelację dla radnego zostaną 
udzielone na piśmie i dodał, że będąc na spotkaniu z dyrektorem ŁODR padła taka informacja 
o zmianie organu prowadzącego. 
Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski odpowiedział, co do szpitala w Głownie 
nie mamy bieżących informacji, sytuacja zmienia się z dnia na dzień. Wystąpimy z 
zapytaniem do dyrektora o sytuacje szpitala i przekażemy informację. Odnośnie uchwały 
sprawdzimy i po przeanalizowaniu udzielimy odpowiedzi. 
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Radny Zbigniew Kos pytał: 

• co stoi na przeszkodzie podłączenia w bibliotece w Swędowie telefonu? Telefon na 
stanie w bibliotece jest i komputer też jest, ale to wszystko nie jest uruchomione. 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza M-G Stryków odpowiedziała, że urząd 
zwracał się do telekomunikacji o uruchomienie telefonu w bibliotece w Swędowie. 
Otrzymaliśmy odpowiedź, że póki, co nie jest możliwe podłączenie ze względu na brak 
wolnych łączy. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz pytał: 

• czy Rada Miejska w Strykowie może wystąpić do izb rolniczych o szkolenie, 
informację zakładu ubezpieczeń KRUS na temat ubezpieczenia płodów rolnych, 
ponieważ jest takie zainteresowanie mieszkańców? 

• jeden z mieszkańców Kalinowa pyta, kiedy będzie geodezyjnie odmierzona droga 
Bratoszewice - Kalinów, ponieważ właściciel po lewej stronie tak zawęził drogę, że 
dwa samochody nie mogą się minąć, a prawdopodobnie jeden nie może przejechać? 
Jest to droga gminna koło stadionu w Bratoszewicach. 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza M-G Stryków odpowiedziała, że odnośnie 
drogi zrobimy rozpoznanie i udzielimy odpowiedzi. 

 
 Ad. 11. Wolne wnioski i sprawy różne.   
 
Radny Czesław Polit złożył wniosek do Komisji Uchwał i Wniosków o przycięcie gałęzi nad 
drogą w parku w Osse oraz usunięcie lipy, która stanowi zagrożenie dla bezpieczeństwa. 
Radny powiedział, że mieszkańcy wsi monitują w tej sprawie już dłuższy czas, radny poprosił 
o zapisanie jego wypowiedzi w protokole.  
 
Radny Mirosław Kucharski złożył następujący wniosek do Komisji Uchwał i Wniosków: 
Wniosek o transmisje naszej sesji w Internecie, ponieważ to jest żenujące, że w tej chwili, 
kiedy sesja trwa po prawej stronie na auli na palcach jednej ręki można policzyć ile jest osób, 
transmisja dałaby efekt, że można by zwolnić sołtysów, aby w ogóle nie przychodzili na sesję, 
a na dodatek inni obywatele naszej gminy mogli obejrzeć jak cenną dyskusję prowadzą radni 
podczas posiedzeń sesji, poddamy się prawdziwej ocenie mieszkańców, a pewne wystąpienia 
niektórych osób były by rzeczowe i wyhamowane powiedział radny Kucharski.  
Drugi wniosek radnego Kucharskiego dotyczył poprawienia błędów w kalendarzu wydanym 
przez Urząd, trzeba sprawdzać dane przed wydrukiem, zaapelował do pana Kosmowskiego, 
aby sprawdzał podstawowe dane, ponieważ są podane prywatne numery telefonów osób, 
które już dawno w Medico nie pracują, a ludzie dzwonią do tych osób, ktoś się niepotrzebnie 
denerwuje.   
Naczelnik Witold Kosmowski wypowiedział się odnośnie błędów w kalendarzu, 
poinformował, że dysponuje pismem z Medico, które podpisane jest przez Kierownika panią 
Gajewską, gdzie w nagłówku podane są numery, jako firmowe, nie prywatne, było 
wystosowane pismo przez Panią Burmistrz z zapytaniem, co usunąć, co zostawić, odpowiedzi 
nie ma do chwili obecnej.       
Pan Ryszard Miśkiewicz sołtys wsi Sosnowiec zabrał głos w sprawie zimowego utrzymania 
dróg, powiedział, że trudno było przejechać do drogi nr 71 przy firmach Dascher, Polonit, 
dalej jest Al. Pi Polonia, opady śniegu nie były z byt duże, ale w niektórych miejscach 
zawiało i trudno było przejechać, sołtys prosił o utrzymanie tego odcinka, odśnieżanie i 
posypywanie.  
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Burmistrz powiedział, że będzie zwrócona uwaga na ten problem.  
Pan Bogdan Walczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Wschód zadał następujące 
pytania: 

• Czy ogłoszony został przetarg na budowę dróg na Osiedlu Wolność? 
• Pan Walczak złożył podziękowania za doprowadzenie do porządku ul. Legionów, 

dalej mówił, że jeżeli zakończona jest budowa obwodnicy, to winny być zdjęte znaki, 
np. zakaz wjazdu. 

• Zwrócił uwagę na traktor odśnieżający chodniki, który zawadzał o wystające pieńki 
przy ul. Warszawskiej, powiedział, że w ten sposób sprzęt się szybciej psuje. 

• Czy Burmistrz posiada wiedzę na temat sytuacji w firmach, w których pracują nasi 
mieszkańcy, ulokowanych na terenie Gminy Stryków, część z magazynów nie 
rozpoczęła swojej działalności, pogłoski krążą, że następują zwolnienia ludzi z pracy, 
kryzys sprawi, że firmy padną i nie będą płacić podatku? W dalszej wypowiedzi 
podwyżkę diet dla radnych na dzisiejszej sesji pan Walczak określił, jako żenującą.  

• Trzy miesiące temu Pan Walczak przekazał na piśmie pani mecenas zgodnie z jej wolą 
wydruk z Orzeczenia Sądu Administracyjnego na temat wyłączania ze sprawy 
wydających decyzję osób publicznych i organów publicznych to dotyczy sprawy, 
która jest prowadzona przez prokuraturę Zgierską, która została wyłączona do 
odrębnego postępowania w sprawie Pana i w sprawie EXELANCE. Pan Walczak 
prosił o odpowiedź na piśmie w tej sprawie pani mecenas, jaka jest jej opinia prawna, 
bo miała się do tego ustosunkować, że to nas nie dotyczy.   

• Zapytał, czy Burmistrz dostarczył wszystkie dokumenty zgodnie z wolą prokuratury, 
wszystkie dokumenty dotyczącej tej firmy, Pan Walczak otrzymał pismo z 
Prokuratury z informacją, że Burmistrz nie przekazał dokumentów, bo musiał 
przekazać je do sądu wojewódzkiego czy do kolegium. Dalej Pan Walczak powiedział 
„myślę, że Gmina nie została bez ważnych dokumentów w Urzędzie, bo musiałaby 
wszystkie ważne decyzje w tym kierunku zablokować”.  

 
Burmistrz odpowiedział, że wcześniej mówił o przetargu, powtórzył, że uruchomiony będzie 
po podpisaniu rozporządzenia przez Ministra Schetynę, Burmistrz podziękował za 
podziękowania złożone przez Pana Walczaka, „… a jeśli chodzi o te sprawy, o które Pan 
pytał na końcu to Pan wybaczy, ale to nie dotyczy Pana, w związku z tym żadnej odpowiedzi 
Panu nie udzielę”.  
Pan Walczak mówił, „ale złożyliście do prokuratury na mnie doniesienie”.  
Burmistrz, „ale tu akurat Pan nie jest stroną w tej sprawie”. 
Pan Walczak „Unika Pan odpowiedzi”.  
 
Radny Andrzej Pożarlik zapytał, czy była by możliwość utworzenia małego lodowiska dla 
dzieci z drugiej strony Orlika, będzie bezpieczniejsze dla naszych dzieci.  
Burmistrz powiedział, że jest za tym pomysłem, będzie zrobione rozeznanie.  
Następnie głos zabrał Pan Natkański i zapytał odnośnie modernizacji targowiska, czy ktoś 
zwrócił uwagę na tę inwestycje, która nie jest funkcjonalna dla handlujących nie można 
wjechać samochodem, podłączyć kasy fiskalnej, zostawić towaru bez pomocy osób trzecich i 
dla kupujących, nikt nie sprzedaje w tych postawionych „szopach”, to był poroniony pomysł 
– mówił pan Natkański. Dalej pytał, kiedy 6 milionów zł zainwestowanych w targowisko 
zwróci się, kto odzyska te pieniądze, mówił także o oświetleniu terenu targowiska, pytał kto 
płaci za energię, przy handlu 1 dzień w tygodniu powinno się palić tylko w ten dzień, ale nie 
w pozostałe dni, czy to jest rachunek ekonomiczny.  
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Pan Natkański mówił, że nie może się doprosić chodnika na ul. Piłsudskiego, gdzie nie ma 
możliwości, aby dzieci chodziły do szkoły, trzeba je wozić samochodem, na wysokości 
posesji p. Witkowskiego jest dziura w ulicy, gdzie nie ma możliwości przejścia „suchą nogą”, 
już jest naruszony mur cmentarny, tak dalej być nie może, mieszkańcy osiedla byli 
poinformowani, że będą robione ulice etapami od 2008 roku, dzisiaj już jest informacja, że 
będzie wykonywana ul. Cicha, Wschodnia, Jana Pawła II i Rolnicza, gdzie jest 4 
mieszkańców, a najwięcej jest na ul. Piłsudskiego i tam nic nie będzie robione, ten etap prac 
nie zadowala pana Natkańskiego, już nie chodzi o asfalt na ulicy, tylko o chodnik, dla dzieci, 
dla ludzi starszych, pan Kurczewski miał położyć ten chodnik, a mija 30 lat od otrzymania 
działek i nie ma nic.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica powiedział, że nie wychodził z założenia, że pieniądze 
zostały zainwestowane i maja się zwrócić, radni chcieli zrobić porządek na targowisku, aby 
ułatwić życie kupującym i sprzedającym, będzie w roku bieżącym dokończona ta inwestycja, 
będą przedstawione inne rozwiązania wykorzystania targowiska, przypomniał, że Sanepid 
czasowo dopuszczał do handlu na targowisku przed modernizacją.  
 
Burmistrz powiedział, że wspólnie z Radą zaakceptował projekt, na duże koszty tej 
inwestycji wpłynął projekt odwodnienia całego Osiedla Wschód, odnośnie oświetlania terenu, 
to koszt ponosi wykonawca, ponieważ inwestycja nie jest oddana do użytku. Burmistrz 
powiedział, że przykro słuchać uwag tego typu, przez kilkanaście lat nikt tam nic nie robił na 
osidlu, natomiast od dwóch lat zrobiono wiele, jest wykonana kanalizacja, brak możliwości  
odwodnienia tego terenu był powodem opóźnienia wykonania ulic, obecnie wniosek o 
dofinansowanie inwestycji uzyskał pozytywną opinie, czekamy na podpisanie rozporządzenia 
wykonawczego, wtedy będzie można ogłosić przetarg, projekt jest pełny z krawężnikami, są 
ujęte rozwiązania skrzyżowań. Burmistrz poprosił, aby pan Natkański wskazał inwestycje, 
którą obiecał, a nie wykonał.  
 
Pan Natkański jeszcze raz podkreślił, że nie chodzi mu o asfalt na ulicy, tylko o chodnik, na 
ulicy Cmentarnej jest chodnik, a jest to ulica mało uczęszczana, zgodził się na etapowanie 
inwestycji, ale jeszcze raz powtórzył, że chce chodnik, który sami mieszkańcy położą, niech 
Gmina udostępni materiały, nie ma chodnika, nie ma oświetlenia, nie ma jak chodzić.  
 
Radny Karol Lenart zgłosił wniosek do Komisji uchwał i Wniosków o wystąpienie do 
zarządcy drogi o naprawę dziur na drodze wojewódzkiej nr 708, odnośnie chodnika radny 
powiedział, ze rozumie rozgoryczenie pana Natkańskiego, radny mówił, że buduje u siebie 
chodnik z odpisów sołeckich i niedługo skończy, więc radny proponuje tak samo rozpocząć 
budowę.  
Pan Natkański mówił, ze pan Walczak obiecywał „gruszki na wierzbie” będąc radnym 12 lat 
nic nie zrobił, nawet centymetra chodnika, dalej pytał, czy to on ma budować. 
Mówił, że występuje, jako mieszkaniec i obywatel tej gminy, który powinien być szanowany.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz złożył wniosek dot. wystąpienia do Starostwa Powiatowego w 
Zgierzu o uzupełnienie dziur w ul. Kolejowej przy skrzyżowaniu z DK -14 i za przejazdem 
kolejowym.  
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Pan Natkański zapytał, kto był wykonawcą kanalizacji i nowej nakładki na krótkiej ulicy 
przy sklepie Moto Akces, jest to ul. Paderewskiego, jest tam położony nowy asfalt i już są 
dziury, studzienka niedokończona, pytał, czy jest gwarancja na jej wykonawstwo. 
 
Burmistrz odpowiedział, że ulica będzie naprawiona w ramach gwarancji po okresie zimy.   
 
 
 Ad. 12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
 Przewodniczący RM w Strykowie  przed przedstawieniem  protokołu Komisji Uchwał 
i Wniosków z XXX sesji RM w Strykowie odczytał pismo Marszałka Województwa 
Łódzkiego Włodzimierza Fisiaka z dnia 16 grudnia 2008 r. będące podziękowaniem Zarządu 
Województwa Łódzkiego  dla wszystkich pracowników Urzędu Miasta – Gminy Stryków za 
owocną współpracę w roku 2008 i latach poprzednich. 
 
 Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków radny Karol Lenart  odczytał 
wnioski przyjęte do protokołu:  
 

1. Upoważnić Burmistrza do przygotowania uchwały o zablokowaniu inwestycji 
kopalni na terenie Gminy Zgierz. 

          Głosowanie nad wnioskiem: 15 głosów za 
                                        0 głosów przeciw 
                                0 głosów wstrzymujących się  

 
2. Wystąpić do zarządcy drogi powiatowej o wycięcie gałęzi i lipy przy parku w 

Osse( wnioskodawca radny Czesław Polit). 
Radny Czesław Polit dodał , że wszyscy znają problem , chodzi zwłaszcza o przycięcie 
gałęzi suchych i  nad drogą powiatową  bo stwarzają zagrożenie .  
 

         Głosowanie nad wnioskiem: 15 głosów za 
                                        0 głosów przeciw 
                                0 głosów wstrzymujących się  
 

      3. Transmisja obrad sesji RM w Strykowie w Internecie ( wnioskodawca radny 
Mirosław Kucharski). 
Przewodniczący Rady M Paweł Kasica pytał  : 

• Skąd wziąć pieniądze i czy są one zawarte w budżecie tegorocznym ? 
 

Radny Mirosław Kucharski odpowiedział : 
Są to tylko koszty kamery , jeżeli gminę nie stać na zakup kamery , bądź nie ma kamery to 
jestem w stanie ją tutaj dać za darmo do urzędu .To jest proste. 
Radny Włodzimierz Grochocki : 
Panie Kucharski to nie jest tylko kamera i to wszystko. Taka transmisja nie działa na stronie 
internetowej. Nasza strona internetowa nie jest przystosowana do takiej transmisji , byśmy 
musieli włożyć powiedzmy 50 tysięcy na przeróbkę strony. Jestem za – ma pan słuszność , 
aby transmisja była i  upowszechnione bardziej obrady , ale w tym roku , ze względu na 
koszty – bo to i osoba musi się tym zająć , fachowa , przepraszam –  byle kto tu przyjdzie i 
będzie kręcił kamerą po twarzach czy po  nogach  kręcił. 
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Radny Czesław Polit 
Jestem negatywnie ustosunkowany do tej propozycji i powiem, dlaczego. Jak sami wiemy ta 
dyskusja nasza jest tu taka , że ktoś siedząc z boku , a jeszcze przed telewizorem nie zna 
czasami sensu i jakiegoś obrazu szerszego .My tu mówimy czasami sloganami , pewnymi 
stwierdzeniami , które są niezrozumiałe zawsze dla potencjalnego obywatela. I wiadomości, 
które stąd będą wychodzić – obawiam się, że niektórzy będą wykorzystywać po to , żeby 
rzucić coś , a nie jest w stanie ustosunkować się do tego , bo i czas nie pozwoli i wiadomości 
nie pozwolą .Uważam, że może to być granie, co niektórych na to żeby być medialnym. Moje 
zdanie jest takie : nie ważne  kto co mówi .To od głosu zależy  jak się rękę podniesie. Bo 
czasami co innego się mówi , inaczej rękę podnosi , ale akt jest uchwalony. 
Radny Grzegorz Kuna  
Powiedział , że nie boi się odpowiedzialności , ani wizji , ani jeszcze czegoś tam innego 
.Zwrócił się do radnego Kucharskiego i powiedział , że bał się uzasadnienia wniosku 
szanownego kolegi , bo nie dopowiedział do końca a zaczął mówić o czymś takim , że jakby 
radni się tutaj źle zachowywali .Poprosił radnego Kucharskiego o rozszerzenie  wypowiedzi. 
Radny Józef Migdałek 
Powiedział , że słuch i patrzy i myśli do czego to wszystko ma zdążać? Tu nas wybrali ludzie 
nie dla tego , żebyśmy się w kamerach pokazywali i chwalili się przed wyborami czego my 
nie zrobiliśmy. Nas wybrali , żebyśmy dzień po dniu bez kamer pracowali normalnie dla tego 
społeczeństwa .I tym wszystkim , którzy tak chcą robić to niech wreszcie powiedzą sobie tak: 
albo chcę pracować , albo do widzenia państwu – ja do tego nie pasuję .Ja chciałbym , aby 
wszystko co tutaj mówimy było dla wszystkich równo zrozumiałe. Myślicie , że ci co w trójce 
sejm oglądają – ludzie są zainteresowani nimi ? Jestem przeciwny temu wnioskowi –
proponuje zamknąć dyskusję .To jest mój wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 

    Głosowanie nad w/w  wnioskiem: 13 głosów za 
                                             0 głosów przeciw 
                                     2 głosy  wstrzymujące się  
 
             Głosowanie nad wnioskiem radnego Kucharskiego : 3 głosów za 
                                           10 głosów przeciw 
                                    2  głosy  wstrzymujące się  
Wniosek radnego M. Kucharskiego  nie uzyskał większości. 

 
4.  Wystąpić do zarządu dróg wojewódzkich o naprawę dziur na drodze 708 
( wnioskodawca radny Karol Lenart). 
 

Radny Grzegorz Kuna  
Pytał o który odcinek 708 chodzi ?Radny oświadczył , że zaniepokoiła go wiadomość w 
Dzienniku łódzkim , że te ten odcinek  od Strykowa do Niesułkowa  nawet w tym roku 
nie będzie remontowany  tylko od Niesułkowa w kierunku Brzezin. Dla radnego jest to 
niezrozumiałe. Przecież wszyscy , którzy jeżdżą tą drogą widzą , że najbardziej 
zniszczony jest ten odcinek od Strykowa do Niesułkowa .I łatanie dziur niczego  nie da 
.Jest to bardzo niepokojący sygnał. Przecież dalszy odcinek tej drogi przez Dąbrówkę i 
Poćwiardówkę  nieźle wygląda. Nie wiem czy nie należałoby poszerzyć tego wniosku  o 
przyspieszenie remontu  tego odcinka drogi . 
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Radny Czesław Polit 
Mówił o tym , że w przyszłym roku planowana jest modernizacja w stronę Strykowa , a  
burmistrz wcześniej mówił , że będziemy przygotowywać uchwałę o zmianie . 
 

Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski  odpowiedział : 
To co w tej chwili jest realizowane to pochodzi ze środków województwa .Natomiast od 
Niesułkowa to już będzie projekt unijny. Modernizacja rozpocznie się po spełnieniu 
wszystkich wymaganych warunków .Zacznie się ten projekt w zasadzie od Ozorkowa. 
Obwodnica nasza będzie ostatnim elementem w realizacji tego odcinka drogi. 
 

        Głosowanie nad wnioskiem: 15 głosów za 
                                        0 głosów przeciw 
                                0 głosów wstrzymujących się  

Na sali brak radnego Kucharskiego. 
 

5 .Wystąpić do Izby Rolniczej o zorganizowanie szkolenia dla rolników gminy 
Stryków na temat ubezpieczeń płodów rolnych i opłat  KRUS (wnioskodawca 
radny Witold Śliwkiewicz). 
 

      Głosowanie nad wnioskiem: 14 głosów za 
                                        0 głosów przeciw 
                                0 głosów wstrzymujących się  

 
6. Wystąpić do zarządcy ul. Kolejowej w Bratoszewicach o naprawę ulicy. 

 
      Głosowanie nad wnioskiem: 13 głosów za 
                                        0 głosów przeciw 
                                1 głos  wstrzymujący  się  

 
 

   Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 13 głosów za 
                                           0 głosów przeciw 
                                   1 głos  wstrzymujący się  

 
 Ad. 13. Zamknięcie obrad. 
 

 
 Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Strykowie 
prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za obecność i 
pracę  oraz  dokonał zamknięcia sesji o godz. 14.30. 
 
Protokołowała: 
Z. Kubiak  
E. Tomczak    
   
        Przewodniczący  
       Rady Miejskiej w Strykowie  
 
        Paweł Kasica  

 



 

 


